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Goedendag, 

Op vrijdag 7 Februari j l . heb ik een brief gestuurd naar de gemeenteraad met het verzoek om meer land 
beschikbaar te stellen voor volkstuinen. Deze brief is door de gemeenteraad als het goed is besproken op 13 
Maart 2014. Tot op heden heb ik op deze brief helaas nog geen reactie gehad, hopende dat dit nog komt. U 
vindt dit voorstel als bijlage bij deze mail. 

Mijn aanbod betreffende het oprichten van een nieuwe volkstuinvereniging staat nog steeds en ik zou daar 
graag mee willen beginnen. Daar ik wel de gemeente zou willen inspireren om mij uit te nodigen voor een 
uitgebreid dialoog. De plannen kunnen namelijk doorgroeien naar permanente oplossingen voor 
toekomstige generaties. 

Ik heb er zeer veel respect voor dat er nu zeven locaties beschikbaar gesteld worden voor tijdelijke 
stadslandbouw. 
Deze keuze wordt grotendeels gemaakt door de gemeente om duurzaamheid en bewustzijn te stimuleren. 
Mijns inziens zijn dit beide termen die hun essentie en bestaansrecht vinden in lange-termijn oplossingen. 

Vandaar dat ik, ondanks dat ik het beschikbaar stellen van zeven locaties als een goede eerste stap zie, ik 
enigszins teleurgesteld ben met het feit dat de locaties een tijdelijke bestemming stadslandbouw krijgen. Ik 
maak mij zorgen om het feit dat van alle 29 locaties waar stadslandbouw toegepast kan worden, slechts 1 als 
permanent toegekend is. 

Elk seizoen dat een biologische tuin of een permacultuur systeem operationeel is, zorgt voor een groei van 
de productiviteit en de opbrengst. Het tijdelijk toezeggen van grond weerhoudt mijns inziens mensen er van 
om volledig te investeren in de tuinen. En is een zeer remmende factoor in het ontwikkelen van 
biodiversiteit, productiviteit, en remt het proces om een biologisch systeem te maken die echt een reinigend 
effect kan uitoefenen op de leefomgeving. 

Ik zou met alle liefde investeren in 100 fruitbomen, want dit heeft voor mij een veel hogere waarde dan 
goud. Van mij mag iedereen daar van plukken, want al het voedsel in de wereld is wat mij betreft voor 
iedereen. Maar waarom zou ik deze investering doen, als ik geen zekerheid heb over de plaats waar ik deze 
bomen neer wil zetten? Waarom zou ik al mijn tijd, geld, en energie in een volkstuin stoppen als dit 
weggebuldozerd wordt op het moment dat de opgebouwde biologische systemen echt productief beginnen te 
worden? 

Dit zijn vragen waar ik graag een antwoord op zou willen hebben. 



Ik begriiï£i&woon niet waarom er zogenaamde 'half-measures' geïntegreerd worden in het model dat leidt 
totrsaJisgjle van «tadslandbouw. Dit is tevens een gevoel waar ik mee zit dat ik graag met u wil delen. 

Afsluitend zou ik u nogmaals mijn hulp willen aanbieden om stadslandbouw in Haarlem een permanent 
bestaan^iltëiiïgeven. 

Ik hoop van u te horen, 

Met een positieve groet. I 
I 

Menno Janssen 
(Bijlage brief gemeenteraad Haarlem) 
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Vrijdag 7 Februari 2014 

Betreft: oprichting nieuwe volkstuinvereniging 

Beste gemeenteraad van Haarlem, 

Via deze brief wil ik u graag enkele belangrijke vragen stellen en bied ik u aan om een project te starten 
dat economisch, ecologisch en sociaal erg verrijkend is voor de gemeente Haarlem. Ik hoop dat u de brief 
aandachtig leest en dat de zaken die besproken worden u zullen inspireren. 

Al mijn hele leven woon ik in deze fantastisch mooie stad. Haarlem is voor mij een plaats waar ik mij thuis 
voel, waar het plezierig werken en wonen is en waar ik me vooral heel erg veilig voel. Dit alles zorgt er 
voor dat ik een plezierig leven ervaar waarin ik alle ruimte heb om mijzelf te ontwikkelen en te genieten 
van alle mooie dingen die het leven te bieden heeft. Dit is iets waar ik elke dag ontzettend dankbaar voor 
ben, en waar ik elke dag even bij stil sta. 

Toen ik laatst door de Haarlemmerhout wandelde, vroeg ik mijzelf af wat ik persoonlijk zou kunnen doen 
om het woonplezier in Haarlem nog meer te verrijken. Een tevreden burger wil graag meedoen. 
Onmiddellijk werd ik herinnerd aan het feit dat Ik al meerdere keren, helaas zonder succes, geprobeerd 
heb om aan een volkstuin te komen. Bij alle volkstuinverenigingen zijn er lange wachtrijen waarin het 
over het algemeen jaren duurt voordat men toegelaten wordt. Het is overduidelijk dat de vraag verzadigd 
is en dit soort interactieve ecologische groenvoorzieningen voor burgers, steeds belangrijker worden in 
deze tijd van duurzame transitie. Men is er aan toe om in de grote steden samen te leren werken met de 
natuur. 

Ik zie dan ook grote kansen voor het oprichten van nieuwe volkstuinverenigingen. Enerzijds omdat via 
deze weg de grote vraag van burgers beantwoord kan worden en het woonplezier verrijkt wordt 
Anderzijds omdat het oprichten van dit soort verenigingen mogelijkheden creëert waarmee Haarlem zich 
op het gebied van duurzaamheid op revolutionaire manieren kan ontwikkelen en onderscheiden. 

De voorwaarde hiervoor is wel dat deze verenigingen zorgvuldiger en ambitieuzer opgezet worden dan de 
huidige opererende modellen. Vrijwel alle huidig operationele volkstuinverenigingen werken namelijk op 
een redelijk onproductieve manier. Door de grote hoeveelheid regels en beperkingen die er van 
toepassing zijn, raakt de grond vaak uitgeput, uit balans, en gaat de essentie van tuinieren makkelijk 
verloren. Tijdelijke oplossingen hier tegen die vaak toegepast worden zijn kunstmest en pesticiden. Beide 
toepassingen die ons grondwater en onze biologische systemen beschadigen. 

We moeten op deze gebieden naar de veel langere termijn kijken om echt succesvolle en symbiotische 
systemen te construeren. Alle ingrediënten hiervoor zijn al aanwezig en bereikbaar. De grootste uitdaging 
op dit moment is om de juiste kennis op de juiste plaats te krijgen. 

Hoe complex deze onderwerpen soms ook lijken, de oplossingen zijn uitermate simpel en zijn allemaal te 
vinden in de leer van de permacultuur. Dit is een moderne manier van tuinieren met als essentie het 
creëren van een symbiotische relatie tussen de mens en alle levensvormen. Biodiversiteit en design staan 
hierin centraal, met als essentie is om zoveel mogelijk biologische systemen samen te brengen zodat daar 
een symbiotische verrijking in kan ontstaan. Ik heb de afgelopen jaren intensief gestudeerd om mij in de 
theorie van permacultuur te specialiseren en heb inmiddels veel praktijk ervaring in een aantal projecten. 
Ik sta te popelen om dit op grotere schaal toe te kunnen passen en deze kennis te delen. 



wil ik u via deze weg laten weten, dat ik mijn tijd, energie en dedicatie wil aanbieden om een 
-U-nieuwe volkstuinvereniging op te richten en dat ik in staat ben om regie te nemen in de opbouw en 
ï i ë ^ S n f s i Q hiervan. Het plan wordt in mijn sociale kringen erg gesteund en op dit moment hebben zeker 

50 mensen zich bereid gesteld om te participeren en deze droom te verwerkelijken. 

Kort samengevat is de intentie dus om een moderne volkstuinvereniging te starten waar de meest 
geavanceerde manieren van tuinieren tot expressie kunnen komen. Deze vereniging wordt tevens een 
opleidingscentrum waar theorie- en praktijk lessen in de permacultuur beschikbaar worden gesteld zodat 
deze kennis zich verder kan verspreiden. Interessant zijn de kruisbestuivingen die hieruit kunnen 
ontstaan: zo zou ik graag zien dat groepen van basisscholen gratis op bezoek kunnen komen om deze 
vaardigheden te leren om uiteindelijk zelf aan de slag te gaan op de schoolterreinen. Dit levert een zeer 
interactieve biologieles op waar tevens de relatie tussen onze jonge generatie en de natuur bekrachtigt 
wordt, het resultaat is tevens zeer verrijkend voor de stad. 

Ik zou u willen vragen om voor dit project een groot stuk grond van ten minste 2 hectare beschikbaar te 
stellen voor onbepaalde tijd waar we, vanwege het verloop van de seizoenen, per Maart of April al aan de 
slag kunnen gaan. 

Het is erg belangrijk dat de enige bestemming voor de desbetreffende grond toegekend wordt aan 
volkstuingrond voor burgers. Een tuin aangelegd volgens de principes van Permacultuur wordt namelijk 
elk jaar productiever en krachtiger. Als dit project voor onbepaalde tijd de ruimte kan krijgen, ontstaat er 
letterlijk een tuin van overvloed en van ongekende kracht. Latere wijzigingen in de bestemming van de 
grond zou daarentegen erg vernietigend zijn voor de opgebouwde biodiversiteit. 

Het zou zeer gewaardeerd worden als de gemeente zou kunnen helpen met het voorzien van enkele 
basisfaciliteiten als bijvoorbeeld een hoofdgebouw waar we kunnen schuilen bij slecht weer, stromend 
water en tweedehands plantenkassen. Subsidie vanuit de gemeente uit bijvoorbeeld het innovatiebudget, 
zou een geschenk uit de hemel zijn. Daarnaast zal er met de economische input en de wil van de 
participanten in korte tijd enorm veel opbouw ontstaan. 

Ik geloof zelf volledig in de vrijheid en de creativiteit van mensen. En dat deze het best tot expressie 
kunnen komen op het moment dat er een speelveld gecreëerd wordt waarin er niet tot nauwelijks 
beperkingen zijn. De enige simpele regels van de volkstuinvereniging worden wat mij betreft dan ook: dat 
er geen pesticiden of giftige stoffen gebruikt mogen worden, dat het betaalbaar is voor iedereen die wil 
participeren, dat bij de aanleg van de tuinen de basis van Permacultuur toegepast wordt, en uiteraard dat 
het uiterlijk van de vereniging geen schade toe brengt aan het karakter van de leefomgeving. 

Indien u akkoord gaat met dit voorstel, dan zou ik graag met u aan tafel zitten om de organisatorische 
zaken te bespreken. Indien u nog niet overtuigd bent, zou ik mijn plan graag mondeling toelichten. Zoals 
eerder beschreven ben ik enorm enthousiast en gemotiveerd en heb ik erg veel kennis van zaken. Tevens 
weet ik zeker dat er in dialoog veel aansluitingen gevonden kunnen worden met soortgelijke initiatieven, 
als bijvoorbeeld stichting Doetuinen, Transition Town Haarlem en Platform Haarlem Groener. 

Graag zou ik ook in een gesprek mijn visie met u willen delen betreffende duurzame stadslandbouw en de 
kansen die ik zie om onze leefomgeving te zuiveren en te verrijken. Ik geloof er in dat de gemeente, een 
welwillende kracht die het vermogen en de autoriteit heeft om belangrijke beslissingen te maken, een 
ecologische revolutie kan initiëren waardoor Haarlem kan evolueren naar een volledig zelfvoorzienende 
stad. 

Optimistisch en vol vertrouwen wacht ik op uw reactie, 

Met vriendelijke groet. 

Menno Janssen 


